
Verslag Buurtoverleg Johannes Vermeerbuurt en Duivelseiland op 17 
oktober 2023 in het Montessori Lyceum (MLA) 

Aanwezig: 
Benjamin van Enter (Stadsdeel, Omgevingsmanager),  
Marlies Franssens (Stadsdeel, Gebiedsmakelaar Museumkwartier), 
Juan Palma Cruz (Montessori Lyceum Amsterdam, Conciërge), 
Quirijn Verhoog (Gemeente Amsterdam, Ontwerper Openbare Ruimte) 

Buurtbewoners: 
Annemiek Aarsman, Ruud Beunderman, Annemieke Bieringa (Agendacommissie, 
Voorzitter), Maddy van Bilsen, Willemijn Bos, Rob Bouquet, Iman Damsté, Johanna 
Davison, Evert van Dishoeck, Egbert Dommering, Evelien Geurts, Dorien Jacobs, 
Ines Jansen Venneboer, Ruud Keers, Inez Kort (Agendacommissie), Anton Kuijpers, 
Fransje Kuyvenhoven, Fatima van der Maas, Radha Mahadew, Raymond Majoor, 
Joris Marsman (Agendacommissie), Niesje Mellink, Leo Messelink 
(Agendacommissie), Joost Moelker, Michaela Molenkamp, Rainier Moraal, Jeanine 
Okkerse, Eneida Parreira, Robert Reutlinger, Yvon van Schaik, Suus Scheller, 
Josefien Scholtes, Jan F. Schrijver, Maggie Sellies, Michael Shaya, Karlijn Stoffels, 
Bastienne Tholen (Agendacommissie, Notulen), Aart Vogel, Herman Wiegman,  

Afwezig met bericht:  
Ben ten Berge (Agendacommissie), Elly Dool, Marius Gerritsma, Marijke van der 
Heijden, Hans van Rappard en Mies van Sijll 

Welkom: 

Op 19 september 2023 is een voorbereidingsgroepje, bestaande uit Annemieke 
Bieringa, Inez Kort, Joris Marsman en Bastienne Tholen bij elkaar geweest om het 
node gemiste Buurtoverleg Johannes Vermeerbuurt en Duivelseiland opnieuw op te 
starten. Het gebied van het overleg wordt begrensd door de van Baerlestraat, de 
Roelof Hartstraat, de Hobbemakade, en de Museumstraat.  
We waren het erover eens dat we het nut van het overleg niet moeten laten vallen, 
maar dat we de werkzaamheden die daarbij horen niet bij een of twee personen 
moeten leggen. 
Bovengenoemd clubje aangevuld met Ben ten Berge en Leo Messelink, zal het 
komend jaar fungeren als agendacommissie en organisator. 
We gaan proberen om komend jaar 4 a 5 keer een overleg te organiseren. 
We kunnen terecht in de bibliotheek van het MLA op een avond dat de school open 
is. 

Mededelingen 

Benjamin van Enter ambtenaar bij het ingenieursbureau en omgevingsmanager 
meldt dat er een bijeenkomst was over vier speelplaatsjes in de buurt om input op 
te halen voor verbetering van de toegankelijkheid en veiligheid. Hij vertelt dat er 
het komend jaar op het Museumplein vooral gewerkt wordt op en om het leemveld, 
aan de vijver, de speeltuin en de sportfaciliteiten. Ook de platanen moeten worden 



vervangen. Zie https://www.amsterdam.nl/projecten/museumplein/ 
projectmuseumplein@amsterdam.nl  

- Er loopt al heel lang een kwestie m.b.t. overlast tegen de 
horecagelegenheid 5 Brothers Fat. Na procederen heeft de burgemeester nu 
erkent dat er bij de vergunningverlening meer en betere voorwaarden 
gesteld hadden moeten worden. Word vervolgd. 

- Er is een serieus rattenprobleem in de stad. Er is een ´actieplan 
rattenoverlast‘ waarbij vooral de nestplekken worden gezocht en 
opgeruimd. De AH op het plein is op verzoek van een bewoner in actie 
gekomen om de ingang en de buitenruimte beter schoon te houden. Er zijn 
door bewonersflyers verspreid om rommel en etensresten in de 
prullenbakken of containers te gooien of mee naar huis te nemen.  Als alles 
wat we zelf doen aan het probleem niet helpt, wil men de wethouder erop 
aanspreken. Melden van ratten overlast kan via 14020 of met een melding 
openbare ruimte. 
Ook rond de scholen in de buurt is sprake van vervuiling (peuken, 
lunchverpakkingen, andere zooi). Buurtbewoners spreken leerlingen erop 
aan en ook de scholen laten de vervuilers af en toe vegen en prikken. Het is 
een kwestie van volhouden! NB Zita Pels, o.a wethouder Afval en Reiniging, 
Melanie ter Horst, o.a. wethouder Openbare Ruimte en Groen).  

Gebiedsregiseur Politie (Wijkagent) 

- De wijkagent is helaas afwezig, maar zal zo mogelijk worden vervangen 
worden door zijn collega Margriet de Vries. mohsine.el.mazouni@politie.nl 
margriet.de.vries@politie.nl  

- Joris meldt namens de buurtregisseur dat er woninginbraken in onze buurt 
plaatsvinden. In een email laat de wijkagent weten: “We zijn zowel 
zichtbaar als onzichtbaar aanwezig in de wijk om de veiligheid en 
leefbaarheid in deze buurt te waarborgen en deze hebben onze volledige 
aandacht en prioriteit”. Wat kan je doen als je op onraad stuit? Bij 
heterdaad: 112 bellen! Melden bij Waaks via de App; Zelf zorgen voor goed 
hang- en sluitwerk; goede vakantievoorzorgen nemen en dergelijke. 

- In de nieuwsbrief van de gemeente zat een buurtvragenlijst om in te vullen! 
Helaas, deze buurt enquête is inmiddels gestopt.  

- Maak gebruik van het spreekuur in Buurthuis Lydia op de laatste vrijdag van 
de maand (van 10.00 tot 11.00) 

Marlies Franssens gebiedsmakelaar van het Museumkwartier en Margriet de Vries, 
wijkagent, staan voor u klaar om vragen over de buurt te beantwoorden en bij 
problemen advies te geven.  

Gebiedsmakelaar Marlies Franssens 
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Marlies werkt in het gebiedsteam Museumplein, dat is een centrumgebied. U kunt 
haar bellen en bij voorkeur mailen, 06 3434 4796 en m.franssens@amsterdam.nl  
Zij heeft samen met de wijkagent een maandelijks spreekuur in Buurthuis Lydia. 
Marlies wijst erop dat de capaciteit bij het team klein is en dat we onze 
verwachtingen voor kordate actie op elk verzoek dus niet al te hoog moeten 
stellen.  

In de gebiedsopgaven 2023-2026 staat beschreven wat de belangrijkste opgaven 
voor stadsdeel Zuid zijn voor de komende jaren. Zie  https://www.amsterdam.nl/
stadsdelen/zuid/gebiedsopgaven-2023-2026-stadsdeel-zuid/ 
Met “De basis op orde” gaat men ervan uit dat gestreefd wordt naar een 
gemiddelde mate van ‘schoon en heel’ van 80 % en dat dat goed genoeg is. 
De uitgangspunten van het DB van Zuid zijn o.a.:  

De basis op orde Het dagelijks werk van de gemeente is gericht op het behoud 
van een veilige en prettige leefomgeving voor alle Amsterdammers en het 
bieden van adequate zorg en ondersteuning voor de Amsterdammers die dat 
nodig hebben. Er ligt een permanente uitdaging om maximaal resultaat te 
behalen binnen de bestaande financiële kaders. Daarom wordt bij alle ambities 
en opgaven eerst ingezet op het versterken van de bestaande werk voordat 
nieuwe investeringen worden gedaan.  

- SPREEKUUR GEBIEDSMAKELAAR EN WIJKAGENT 
Vrijdag 10-11 uur 
Op 27 oktober en 24 november 
Marlies Franssens, m.franssens@amsterdam.nl  
Margriet de Vries, margriet.de.vries@politie.nl 

Ontwerper Openbare ruimte Quirijn Verhoog  

Quirijn meldt ons dat hij eerst vooral aan de slag wil met het verzamelen 
van wensen van bewoners m.b.t. de openbare ruimte. Er wordt gevraagd of 
hij dan zo vroeg mogelijk in het proces de buurtbewoners wil betrekken. 
Anders werkt het niet. 

-  Er worden voorbeelden genoemd van goedgekeurde plannen die in de 
doofpot verdwenen (Roelof Hart plantsoentje) en rode loper plannen (door 
de buurt afgeschoten) waar niemand meer iets over verneemt. 

Ook hij benadrukt nog eens dat er gezien de financiële staat van de stad niet 
te veel verwacht kan worden voor het realiseren van nieuwe plannen of voor 
het inlopen van achterstallig onderhoud. Eigenlijk kan er alleen iets worden 
aangepakt als onderhoud echt noodzakelijk is (een gat in de weg of 
verouderde gasleidingen of rioleringswerkzaamheden). 
Quirijn zal, zo gauw duidelijk wordt dat er wel geld beschikbaar komt, 
bewoners informeren en hen uitnodigen voor een bijeenkomst waarin alle 
wensen en op- en aanmerkingen kunnen worden geïnventariseerd. 

Vereniging Buurtbelang Museumplein (VBM) 
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- Jan Schrijver is bestuurslid van VBM (Joris Marsman en Egbert Dommering 
zijn namens onze buurt bestuurslid) Deze vereniging behartigt de belangen 
van de drie aanpalende buurtoverleggen rondom het Museumplein, de Paulus 
Potter-, de Museumplein-, de Concertgebouw- en de Johannes 
Vermeerbuurt. Belangrijke aandachtspunten zijn het Bestemmingsplan en de 
41 beroepsschriften De punten die er nu spelen zijn het nieuwe 
locatieprofiel dat waarschijnlijk in 2025 gereed komt en het evenementen 
beleid, dat zich richt op recreatie en vertier.  
Het is de bedoeling dat bewoners tijdig betrokken zullen worden bij de 
inspraak voor de evenementen-vergunningverlening. Dit jaar gaat het nog 
om de oudejaarsviering met een licht- en muziekproject. Het Polofestijn is 
net achter de rug. Niet iedereen is heel enthousiast over grootschalige 
evenementen op het plein. Het lijkt wel of het evenementenbureau op zoek 
is naar evenementen in plaats van andersom. Ook zijn er plannen om de 
evenementen meer te spreiden over de stad, bijvoorbeeld naar het 
Westerpark of het Marine terrein. 

- Schoonhouden Museumplein. Het plein wordt intensief gebruikt. Het aantal 
demonstraties is in vijf jaar verdubbeld. Het op- en afbouwen voor 
evenementen neemt telkens toch wel een aantal dagen in beslag. Op- en 
afbouw inclusief het  evenement bedraagt reeds 116 dagen (30%) per jaar. 
De muziek op het plein is meestal keihard en de handhaving van de decibels 
laat te wensen over. De bankjes aan de randen van het plein zouden meer 
prullenbakken kunnen velen. 

- Wel wordt er door de musea en de AH beter ingezet ingezet (met een zgn. 
“Gluton”, een soort straat stofzuiger voor klein zwerfafval) om grasmat en 
stoepen schoon te houden. 

Verkeersmaatregelen 

- In de hele stad wordt de 30 km maatregel voorbereid. Vanaf 8 december 
rijden we op 80 procent van de wegen in Amsterdam maximaal 30 km/u. 

- De 30 KM straten worden omzoomd door borden.  
- In de Van Baerlestraat en op een aantal andere punten komt een knip om 

auto’s uit de binnenstad te weren. Hulpdiensten, het OV, fietsers en 
voetgangers kunnen er ‘gewoon’ door. De wethouder heeft voorgesteld dat 
deze knip komt t.h.v. de ingang van het Vondelpark aan de Stadhouderskade 
en de Amstelveenseweg en ook op de brug over het Vondelpark. Als deze 
maatregel door mocht gaan pleit de VBM ervoor om de knip (ook wel filter 
genoemd) niet op de brug over het Vondelpark, maar voor het 
Concertgebouw te leggen. Daar werd door bewoners al over gesproken 
tijdens de sessies over de Kansenkaart Museumplein. Het zou een uitbreiding 
van het plein betekenen tot de gevel van het Concertgebouw. 

Rondvraag 



- Dorien Jacobs verzoekt om toezending van de stukken. 
- Vraag om de volgende keer het onderwerp Vakantiehuur en Air B&B te 

agenderen (Leo Messelink) 
- Aanbod van Juan Palma Cruz (conciërge van het MLA) om de stand van 

zaken van de nieuwbouw van de school toe te lichten en om ook te 
bespreken wat de school kan doen en doet om de omgeving zo schoon 
mogelijk te houden 

- We spreken onze dank uit aan de school, dat we van de mooie nieuwe 
Bibliotheek gebruik kunnen maken voor onze bijeenkomsten. 

- Tot slot bedanken we Joris voor zijn jarenlange inzet voor het buurtoverleg 
met een bescheiden bloemetje. Maar: de man die alles weet, gaat zeker 
niet weg, hij blijft! Maar wel een beetje in de luwte. 

- 18 januari 2024 is de volgende bijeenkomst 

20 oktober 2023 BT


